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1.  Inleiding 

 

In september 2014 presenteerden wij ons conceptcollegeprogramma “Verantwoord anders”, met 

daarin op hoofdlijnen onze speerpunten, ambities en doelstellingen voor de bestuursperiode  

2014 – 2018.  

Eén van die speerpunten is een open en verbindende bestuursstijl die de samenleving als 

uitgangspunt neemt. Om die in de praktijk te brengen kondigden wij in ons programma aan dat wij 

met Steenwijkerlanders en partners in gesprek zouden gaan over onze plannen. En dat wij de 

uitkomsten van die gesprekken zouden gebruiken bij de verrijking van ons collegeprogramma. Onder 

het motto “Denk met ons mee!” zijn we daarom in oktober en november 2014 op verschillende 

manieren in gesprek gegaan met de Steenwijkerlandse samenleving.  

 

In dit document doen we graag verslag van de uitkomsten. Waarbij wij als rode draad een sterke 

betrokkenheid zien van Steenwijkerlanders bij de opgaven waar we voor staan, veel goede ideeën en 

groot enthousiasme om mee  te denken en te doen. Dat is voor ons de belangrijkste “oogst” van de 

collegetour.  

Wij hebben de gesprekken als heel positief en inspirerend ervaren. Wij voelen ons gesterkt in de 

overtuiging dat wij als overheid een andere rol krijgen, dat wij het niet meer alleen kunnen én willen. 

En dat wij die andere rol nadrukkelijk inhoud willen geven door inwoners, ondernemers en 

professionals in het veld meer ruimte én verantwoordelijkheid te geven in de aanpak van de 

maatschappelijke opgaven. We gaan deze dialoog met onze samenleving dan ook zeker een vervolg 

geven.  

    

In hoofdstuk 2 doen we verslag van wat we gedaan hebben in onze “collegetour” en wat de oogst is 

uit alle ontmoetingen. Vervolgens leest u in hoofdstuk 3 hoe we ons collegeprogramma verrijken met 

de inbreng die velen hebben geleverd.   

Na afloop van de “collegetour”  heeft LTO Noord afdeling Steenwijkerland nog een uitgebreide 

schriftelijke reactie gestuurd op ons conceptcollegeprogramma. Deze is als bijlage toegevoegd aan 

dit document. 
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2.  Wat hebben we gedaan en wat heeft ons dat gebracht? 

Ons doel was het collegeprogramma te verrijken met de inbreng uit de samenleving: niet alleen van 

inwoners en ondernemers, maar ook van betrokkenen en deskundigen op een bepaald vakgebied. 

Daarnaast wilden wij als nieuw college ons gezicht laten zien in de samenleving en aanspreekbaar 

zijn. Kortom:  een mix van verdieping en verbreding. 

Concreet bestond deze “collegetour” uit de volgende activiteiten, die we in de maanden oktober en 

november hebben ondernomen: 

 Een bustocht langs zes kernen in de gemeente  

 12 “huiskamergesprekken” met deskundigen per thema uit het collegeprogramma  

 Inzet van het burgerpanel met de vraag om de top 3 aan te geven van speerpunten voor de 

komende jaren 

 Een online platform waar iedereen kon kiezen uit een aantal stellingen en reacties kon geven  

 

Zoals gezegd was het centrale motto van de tour “Denk met ons mee!”. Dat is in alle communicatie-

uitingen terug gekomen en aangevuld met acht prikkelende stellingen om de opgaven en dilemma’s 

waar we voor staan kort en krachtig samen te vatten.  

In het hierna volgende geven we voor deze onderdelen aan wat de opzet was en wat het ons 

gebracht heeft.   

 

BUSTOCHT 

Op 1 november trokken we onder een stralende najaarszon per bus door de gemeente. Om in 

gesprek te gaan met passanten hielden we  halt in Giethoorn, Vollenhove, Blokzijl, Kuinre, Oldemarkt 

en Steenwijk.  

Bierkade/Zeedijk in Blokzijl       Stadsomroeper Fred Martens 
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Hoewel het aantal bezoekers per kern nogal uiteenliep, hebben we met vele tientallen  

Steenwijkerlanders gesproken. In deze gesprekken vroeg men vooral aandacht voor specifieke 

aandachtspunten per kern (b.v. verkeersveiligheid, speelgelegenheid, leegstaande panden) of 

werden suggesties gedaan voor o.a. het verbeteren van de leefbaarheid.  

Met de oogst van de bustocht gaan we de komende tijd vooral in onze rol als contactwethouder aan 

de slag.   

 

 

 

 

 

 

Het gesprek in de bus   

 

 

 

 

 

 

 

Markt in Steenwijk        Henric de Cranestraat in Kuinre 
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HUISKAMERGESPREKKEN 

Tussen 20 oktober en 24 november zijn in totaal 12 “huiskamergesprekken” gevoerd: per thema uit 

het collegeprogramma is een klein aantal gesprekspartners uitgenodigd voor een informeel en 

verdiepend gesprek aan de hand van 3 centrale vragen: 

o welk beeld heeft u bij de ambities en doelen die wij voor dit thema in het 

collegeprogramma hebben geformuleerd? 

o wat zijn mogelijke acties om deze doelen te bereiken? 

o wie speelt welke rol om de acties uit te voeren (gemeente, inwoner of 

ondernemer, organisatie, partner)? 

 

 

Per gesprek waren er 10 tot 13 gasten, uitgenodigd vanwege hun betrokkenheid bij of kennis van het 

thema van de avond. De verantwoordelijk wethouder trad op als gastheer en medewerkers uit de 

ambtelijke organisatie leidden de gesprekken.  

De bijeenkomsten werden allemaal “op locatie” gehouden: het gesprek over “zorg en welzijn” vond 

b.v. plaats in woonzorgcentrum Nieuw Clarenburg in Vollenhove, voor het thema “werkgelegenheid 

en arbeidsparticipatie” waren we te gast bij J.S. Polak Koninklijke Specerijenmaalderij B.V. en in het 

Kalenberger Gemeenschapshuis spraken we over “aantrekkelijke en streekeigen inrichting”.  

 



 

6 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

De formule van de huiskamergesprekken is door alle betrokkenen zeer gewaardeerd. De eerlijkheid 

gebiedt te zeggen dat wij het aanvankelijk best spannend vonden, maar we waren aangenaam 

verrast door de vele positieve en deskundige reacties van onze gasten.  Een aantal gezelschappen gaf 

aan vaker in deze samenstelling in gesprek te willen, b.v. rond de thema’s zorg en welzijn, sport en 

duurzaamheid. 

De hoofdlijnen die in alle gesprekken op de één of andere manier aan de orde kwamen zijn: 

 

 het begint met ontmoeten en welkom voelen 

 onze ambities en speerpunten (wonen, werk, zorg, recreatie en toerisme) worden gedeeld 

 samenwerken en samen doen tussen overheid en samenleving (ondernemers, vrijwilligers en  

inwoners) is nodig; bij elkaar in de keuken kijken. 

 wij moeten als gemeente vooral stimuleren, regisseren en faciliteren, maar ook prikkelen 

 minder regels, durf gebaande paden te verlaten en denk “Out of the box” en evalueer 

achteraf 

 sommige thema’s zijn breder dan één onderwerp en behoren door alle ambities heen te 

lopen, zoals promotie van het gebied en duurzaamheid  

 allemaal mooie woorden, nu komt het aan op daden en realiteit  
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BURGERPANEL 

Begin november zijn de leden van het burgerpanel via e-mail benaderd met het verzoek om een 

aantal vragen te beantwoorden. Ook konden zij uit stellingen kiezen en een algemene reactie geven. 

De resultaten van de keuzes uit de stellingen staan beschreven onder het kopje Online platform. 

In totaal zijn ruim 1400 mails verstuurd en daarop zijn bijna 200 reacties binnengekomen; al met al 

betekent dat een respons van zo’n 14%. Daar moet bij aangetekend worden dat het burgerpanel de 

laatste jaren niet is ingezet en dat het adressenbestand daardoor verouderd was. Iedereen die een 

reactie heeft gegeven heeft een mail teruggekregen met een woord van dank voor de deelname.   

 

Aan de panelleden is gevraagd de persoonlijke “top 3” aan te geven van de doelen uit het 

collegeprogramma; ook konden zij aangeven wie in hun ogen de belangrijkste rol heeft om die 

doelen te bereiken (de gemeente, de inwoner / ondernemer of samen). Dit heeft geresulteerd in 

onderstaande tabel. De top 3 is in de tabel “vet” weergegeven.  

 

Ambitie Gemeente Inwoner / 

ondernemer 

Samen Totaal 

Behoud en ontwikkeling werkgelegenheid 19 23 44 86 

Passend en betaalbaar wonen voor iedereen 44 4 17 65 

Zorg voor en met elkaar 29 4 28 61 

Leefbaar SWL met vitale dorpen / wijken en goede digitale voorzieningen 20 9 29 58 

Veiligheid voorop 19 4 25 48 

Gezond en veilig opgroeien 15 6 21 42 

Inrichting en beheer openbare ruimte op orde 21 7 14 42 

Maatschappelijke voorzieningen op orde 19 2 16 37 

Goed toegankelijk 23  10 33 

Optimale benutting van het buitengebied met respect voor landelijk 

karakter 

12 1 15 28 

Meer kansen voor de toeristische sector 5 6 10 21 

Ruimte voor eigen initiatief van de samenleving 3 8 7 18 

De gemeentelijke dienstverlening is eenvoudig en voor iedereen te 

begrijpen 

13 1 1 15 

Gemeente voor iedereen goed bereikbaar  9 3 1 13 

In het contact met de Steenwijkerlanders is de gemeente goed gastheer 4 1 1 6 

 

De top 3 in deze tabel helpt ons bij het stellen van prioriteiten binnen ons programma. In hoofdstuk 3 

komen wij hierop terug.  
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ONLINE PLATFORM 

Van 3 november tot 1 december was de website actief waarbij mensen konden kiezen uit een aantal 

stellingen. De stellingen zijn samengesteld op basis van een aantal maatschappelijke keuzes waar wij 

voor staan. Op die manier is geprobeerd de opgaven uit ons collegeprogramma “behapbaar” aan te 

bieden.  Naast de keuze uit de stellingen kon nog een algemene reactie worden geplaatst. 

 

In onderstaande tabel zijn zowel de reacties van de bezoekers van de website als die van het 

burgerpanel op de stellingen verwerkt.  Voor de goede orde: men kon kiezen uit 8 stellingen en 

vervolgens werd men gevraagd aan te geven waarom men voor die stelling koos.   

De cijfers in de tabel geven aan hoeveel mensen voor elke stelling hebben gekozen.   

 

Stelling Burgerpanel Website Totaal 

In huis of verzorgingstehuis? 69 124 * 193* 

Meer natuur of meer banen? 74 21 95 

Meer of minder regels? 61 14 75 

Eigen buurt of Steenwijkerland? 52 15 67 

Met elkaar of alleen? 38 6 44 

Snel thuis of veilig thuis? 30 5 35 

Sportjeugd of hangjeugd? 24 8 32 

Meer belasting of zelf doen? 24 7 31 

 

* het grote aantal reacties op deze stelling is toe te schrijven aan een oproep van de ABVAKABO aan haar leden. 

Deze uitkomst is dus enigszins vertekend. 

Ook uit deze resultaten komt duidelijk naar voren welke thema’s voor onze inwoners van belang zijn: 

zorg, werkgelegenheid en “regels“.  

 

De argumenten waarom men voor een bepaalde stelling heeft gekozen, liepen sterk uiteen. Dat geldt 

ook voor de algemene reacties die deelnemers aan het online platform en het burgerpanel hebben 

achtergelaten. Grotendeels hadden die reacties betrekking op de inhoud van de stelling, maar soms 

ook op andere zaken. Ook werden opmerkingen gemaakt over de gekozen methodiek van de 

vragenlijst of over het feit dat men als burger mee kon praten. Door de opzet van het online platform 

en de vragen aan het burgerpanel is het niet mogelijk om een grondige inhoudelijke analyse van de 

vele reacties te geven. Waardevolle suggesties en ideeën nemen we uiteraard ter harte. 
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De website “Denk met ons mee” zag er zo uit: 
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Een willekeurige greep uit de reacties van het burgerpanel en het online platform: 

 

“De meerwaarde van de herindeling verzilveren we niet als we blijven hangen in ressentimenten”. 

“Als iedereen eerst zijn eigen buurt opknapt dan wordt Steenwijkerland daar vanzelf beter van.” 

“Een gemeente moet het collectieve belang bewaken, daar horen regels bij. Niet alles moet maar 

kunnen.” 

“Ik gun jongeren hun pleziertjes maar ik wil er niet wakker van liggen.” 

“Je kunt ook besparen door  te stoppen met het zgn opknappen van wegen tot racebaan en daarna 

er weer geld tegen aan gooien door snelheidsbeperkende maatregelen.” 

“De gemeente is niet de eerste verantwoordelijke voor de natuur. De werkloosheid is hoog. Er 

moeten meer banen komen, vooral voor laag opgeleiden.” 

“Waarom is er bij de brug over de Wetering geen bushokje geplaatst? 

 

“Het collegeprogramma had wel wat scherper gemogen. er staan veel intenties in (we geven meer 

aandacht, we stimuleren, we zetten ons in om..etc) , dat is wel behoorlijk veilig. Waarom geen harde 

resultaten genoemd.” 

  

“En ik wil niet alleen overal meepraten, alles invullen, maar resultaten zien.” 

 

“De opzet van deze enquête is heel basaal en zou op een eenvoudige wijze bijvoorbeeld door gebruik 

te maken van Google formulieren een meer professioneel en daarmee ook eenvoudiger uiterlijk 

krijgen. Als u een voorbeeld wenst op basis van de gestelde vragen kan ik dat in hooguit een uurtje in 

elkaar zetten en toesturen.” 

“Nog beter inspelen op de toenemende belangstelling van Aziatische toeristen en voorbijgaan aan 

het gezeur van enkele Gietersen. Niet de oren laten hangen naar de belangen van enkele 

ondernemers, maar inspelen op de snel veranderende maatschappij.” 

“De overheid mag veel van de burgers verwachten, wanneer zij zelf het goede voorbeeld geeft.” 

 “Om eerlijk te zijn, voel ik er deze keer niet voor om de vragen te beantwoorden. Dit straalt voor 

mijn gevoel zoveel vaagheid en onzekerheid uit. Slecht voorbereid. Denk eerst zelf eens na en 

ontwikkel een visie. Durf keuzes te maken!” 

 

“Prima initiatief, altijd openstaan voor geluiden uit de gemeente”. 

 

“Ik wens B en W en de leden van de raad veel wijsheid en succes bij het bewerkstelligen van de 

transitie naar een participatie maatschappij.” 
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3.  Wat betekent deze oogst voor ons collegeprogramma? 

De collegetour was bedoeld om ons collegeprogramma te verrijken door daarover in gesprek te gaan 

met de samenleving. Die opzet is zeker geslaagd. We hebben in de inleiding al aangegeven dat de 

vele ontmoetingen en gesprekken van de afgelopen maanden ons veel gebracht hebben aan 

betrokkenheid, positieve energie, ideeën en inspiratie.  Daar gaan we uiteraard mee aan de slag. Dat 

doen we zowel inhoudelijk per thema uit ons programma als in onze bestuursstijl. Verder helpt de 

oogst ons om prioriteiten te stellen en focus aan te brengen in de uitvoering van het programma. Ten 

slotte geeft het ons de komende periode ook richting bij het invullen van de noodzakelijke 

bezuinigingen.  

 

 

 

 

 

 

“Bedankt voor de uitnodiging voor de huiskamerbijeenkomsten. 

Goed georganiseerd, lekker eten en ook gewoon gezellig.” 

   Reactie LTO Steenwijkerland. 

 

In dit hoofdstuk geven we aan op welke onderdelen wij ons collegeprogramma aanvullen dan wel 

aanscherpen. We volgen daarin de opbouw van het collegeprogramma “Verantwoord anders”, 

waarbij we ons concentreren op de speerpunten, ambities en doelen. De talloze ideeën voor 

concrete activiteiten gebruiken we in de uitwerking van deze ambities en doelen in b.v. de begroting, 

jaarplannen e.d.  

 

Speerpunten 

 

De collegetour laat zien dat onze ambities worden gedeeld. Werkgelegenheid en zorg zijn voor veel 

gesprekspartners zaken die prioriteit moeten krijgen.  Dat waren en blijven onze speerpunten. 

Daar voegen wij “wonen” en “deregulering” als speerpunt aan toe.  

 

Politiek kompas 

 

Voor ons was de collegetour een uitstekend voorbeeld van de manier waarop wij onze bestuursstijl 

inhoud willen geven. Dat smaakt naar meer en wij geven daar dan ook zeker een vervolg aan de 

komende jaren. In het eerste kwartaal van 2015 onderzoeken wij welke instrumenten wij de 

komende jaren structureel gaan inzetten om in gesprek te blijven met de samenleving.  

Bij die andere bestuursstijl past ook een andere manier van werken die wij verder gaan ontwikkelen: 

open staan voor nieuwe ideeën, denken in mogelijkheden, regelluw waar het kan, nieuwe 

experimenten faciliteren. 
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De huiskamergesprekken en de resultaten van het burgerpanel bevestigen ook dat 

bewonersbetrokkenheid van groot belang is: samen doen, samenwerken en het delen van kennis en 

kunde, ieder vanuit zijn eigen rol.  Waarbij we elkaar kunnen aanspreken en ook aangesproken willen 

worden en er reële keuzes worden gemaakt voor de komende jaren.  

Zoals we ook al in het collegeprogramma hebben aangegeven gaan wij uit van de kracht van de 

samenleving. (Overheids)participatie is een kunst op zich, en we gaan ons daar verder in 

ontwikkelen. Immers, dit vraagt een andere rol en positie, niet alleen voor de organisatie maar zeker 

ook voor het college en de raad.  

Er zijn tal van projecten en initiatieven, die momenteel gestart worden, waarin wij samen met onze 

inwoners en organisaties aan de slag gaan. Concreet denken wij hierbij voor 2015 aan de volgende 

initiatieven uit de samenleving waarin wij mét die samenleving gaan experimenteren met het 

vormgeven van onze nieuwe rol: 

 

- tijdelijke inrichting van niet benutte terreinen 

- deltaplan laaggeletterdheid 

- realiseren breedband 

- project wonen en leefbaarheid Oldemarkt  

- integrale visie binnenstad Steenwijk 

- verkennen van de mogelijke bijdrage van (sport-)verenigingen aan de 

participatiesamenleving 

- beheer van de kwaliteit van de openbare ruimte 

- “task force” deregulering 

 

Dit is wat ons betreft geen limitatieve opsomming; uiteraard staan we open voor nieuwe initiatieven 

die zich aandienen. Wij zijn voornemens om jaarlijks bij de begroting een “experimentenlijst 

participatie” te maken met concrete initiatieven die voor het betreffende begrotingsjaar in de 

samenleving aanwezig of in ontwikkeling zijn.  

 

 

Steenwijkerlanders voelen zich welkom 

 

- dienstverlening afgestemd op de inwoner/ondernemer (rekening houdend met o.a. digibetisme en 

laaggeletterdheid) 

 

 

Steenwijkerlanders voelen zich thuis 

 

- vraag zoekt locatie in plaats van locatie zoekt vraag 

- vitaliteit (renovatie) bestaande bouw 

- volkshuisvestingsfonds verbreden (eventueel ook voor sanering en verduurzaming) 

- prominente positie voor monumenten 
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Steenwijkerlanders doen het samen 

 

- Organiseren van een integrale aanpak/samenwerking met maatschappelijke organisaties 

rond armoedebeleid en schuldhulpverlening 

 

 

Steenwijkerlanders zijn actief 

 

- ruimte voor pilots met lokaal gebiedsbeheer 

- beperken leegstand door ruimere mogelijkheden o.a. met tijdelijke oplossingen 

- verkennen van brede benutting van onderwijshuisvesting (o.a. in relatie tot  

arbeidsmarkt en ICT) 

- verbreding vervoersmogelijkheden, ook voor de buitenlandse toerist 

- verbreding recreatie: naast waterrecreatie ook landrecreatie (met “buitenplaatsen”) 

- goede regie vanuit gemeente op gemeenschappelijke promotie Steenwijkerland op 

gebied van wonen, werken (bv. voor ZZP-ers) en recreatie en toerisme: over grenzen 

heen en meer dan alleen waterrecreatie =>  ambassadeurs vanuit de samenleving / 

bedrijfsleven die het verhaal van het gebied vertellen (diversiteit van cultuur- en 

natuurlandschap met dorpen en stadjes = Steenwijkerland) 

- herijking toeristisch promotiebeleid (inzet door en naamgeving Waterreijk) 

- recreatie en toerisme zijn belangrijke pijlers naast andere economische sectoren zoals de 

agrarische 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bijlage: reactie LTO Noord afdeling Steenwijkerland op conceptcollegeprogramma d.d. 11 december 

2014  
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Aan het College van Burgemeester en Wethouders 

van de gemeente Steenwijkerland 

Postbus 162 

8330 XE Steenwijk 

 

 

De Pol, 11 december 2014 

Betreft: Reactie op Concept College programma Steenwijkerland 2014-2018 

Geacht College, 

Het College van Burgemeester en Wethouders van gemeente Steenwijkerland (hierna: het College) 

heeft op 2 september 2014 het Collegeprogramma 2014-2018 in concept opgesteld. In dit concept 

Collegeprogramma is het coalitieakkoord “Verantwoord anders” uitgewerkt waarin het College op 

hoofdlijnen aangeeft waar zij zich de komende periode op willen richten.  

In het concept Collegeprogramma spreekt het College zich uit dat ze een bestuursstijl kiezen waarin 

uitwerken van de hoofdlijnen in goede samenspraak met de raad en de Steenwijkerlandse 

samenleving zal plaatsvinden. Dit is een gegeven dat LTO Steenwijkerland toejuicht, ondersteunt en 

graag een bijdrage aan levert.  

De afgelopen maanden is het College uitvoerig in gesprek geweest met de Steenwijkerlanders en haar 

partners. De uitkomsten van deze gesprekken zal het College gebruiken bij de verdere uitwerking van 

dit collegeprogramma. Met plezier en met de uitgestoken hand hebben we meegedaan aan de 

huiskamerbijeenkomsten. 

Als LTO Steenwijkerland hebben we, naast de gesprekken die zijn gevoerd, besloten tot een officiële 

reactie aan het College en de gemeenteraad. Enerzijds omdat we ruime mogelijkheden als 

partnerships zien in de uitwerking van de ambities van dit College. Anderszijds omdat we ons in één 

ambitie niet kunnen vinden, deze ambitie vinden we niet volledig en zelfs niet representatief voor een 

groot deel van de bewoners van de buitengebieden. 

In de volgende tekst onze reactie per hoofdstuk van het concept Collegeprogramma 2014-2018: 

2. Ons politieke kompas 

Van de vier integrale thema’s zijn vooral Duurzaamheid en Leefbaarheid thema’s waar wij als LTO 

Steenwijkerland met 216 leden graag een bijdrage aan willen leveren.  

Leefbaarheid 

De Leefbaarheid is een belangrijk thema omdat al onze leden bewoners zijn van de vele 

kernen die Steenwijkerland rijk is. Zij bewonen de boerderijen die langs de wegen en in de 
kernen staan. Hun kinderen gaan naar school in de kernen, ze doen daar hun boodschappen 

en dragen bij aan het onderhoud van hun directe leefomgeving. In het buitengebied van 
Steenwijkerland zijn onze leden van grote waarde als ondernemers die blijven investeren in 

hun bedrijf en hun woon/werk omgeving.  

 
Duurzaamheid 

Daarnaast is Duurzaamheid een thema dat we een warm hart toedragen. Door de 
hulpbronnen en de natuurlijke omgeving te respecteren zorgen de agrarische ondernemers 

niet alleen dat hun eigen kinderen op termijn het bedrijf op een gezonde financiële en 
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leefbare manier kunnen overnemen. Ze verzorgen met hun eigen innovaties en investeringen 

voor dat het kenmerkende landschap van Steenwijkerland voor alle generaties geborgd blijft. 

En dat op een economisch rendabele manier, iets van dit College meer dan anders moet 
aanspreken in tijden van bezuinigingen.  

4. Steenwijkerlanders voelen zich thuis  

Wij kunnen ons als bewoners van de kernen en het buitengebied goed vinden in dit integrale 

beleidshoofdstuk en bijbehorende ambities.  

4.1 Passen en betaalbaar wonen voor iedereen. 
We zien vooral raakvlakken in deze ambitie met de ambitie van een aantal agrarische 

ondernemers. Vooral als het gaat om de vierde sub: het stimuleren van het opwekken van 
zonne-energie. De daken van de agrarische gebouwen (stallen) hebben een oppervlakte die 

erg efficiënt is bij het opwekken van een grote hoeveelheid energie. We stellen dan ook voor 
om een toevoeging op te nemen in de vorm van een duurzaamheids overleg en welke rol de 

agrarische sector hierin voor de gemeente en haar inwoners op een economisch verantwoorde 

manier kan betekenen.  

De verwevenheid van duurzaamheid staan wij ook voor en daar willen we een economisch 

haalbaar model op zien. Een aantrekkelijke leefomgeving is ook voor de agrarische sector 
belangrijk. In dat kader zie wij mogelijk een rol in het kader van bijvoorbeeld berm beheer. 

Wij hebben hier belang bij omdat we als bewoners en ondernemers in het buitengebied sterke 

bermen belangrijk vinden in het kader van veiligheid en prettig werken.  

5. Steenwijkerlanders doen het samen  

Als het gaat dit integrale beleidshoofdstuk valt ons een aantal zaken op: 

5.1 Een leefbaar Steenwijkerland 

Naast het feit dat we leefbare dorpen en wijken waar het aantrekkelijk is om te wonen, te 

werken en te ontspannen zien we daar graag ook ‘ondernemen’ terug. Steenwijkerland kent 

enkele honderden agrarische bedrijven naast heel veel andere ondernemers in onder andere 

de horeca, recreatie en toerisme. Al deze ondernemers wonen, werken en ontspannen niet 

alleen in het buitengebied, ze ondernemen er ook. Wij zouden graag zien dat het woord 

‘ondernemen’ terugkomt in deze opsomming. Immers is er voor de inwoner van een 

economisch gezonde gemeente er eerst wonen, dan ondernemen, dan werken (bij de 

ondernemer) en ontspannen (in Steenwijkerland ook vaak bij een ondernemer of in de 

natuur).  

Iedereen doet mee 

Bij uitstek en van oudsher zijn (agrarische) MKB bedrijven plekken waar mensen met een 

beperking of met recht op beschut werk of een andere prioritaire doelgroep een plek kunnen 

vinden om arbeid te verrichten. In de provincie Friesland werken er bijvoorbeeld veel 

wajongers bij agrarische ondernemers. Wellicht een idee om dit in gezamenlijkheid met de 

(agrarische) ondernemers in het buitengebied op te pakken? 

6. Steenwijkerlanders zijn actief 

Arbeidsparticipatie is in deze een belangrijk speerpunt. Dit onderschrijven wij, zelf willen de 

ondernemers ook graag kunnen blijven ondernemen. De agrarische sector biedt niet alleen veel werk 
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voor gezinsleden maar in de periferie is de werkgelegenheid zeker niet gering. Loonbedrijven, 

bouwbedrijven, mechanisatiebedrijven, groot- en kleinhandel in (agrarische) producten, ZZP’ers, 

machinefabrieken, notarissen, accountantskantoren, financiële dienstverleners en vele andere (toe-

)leveranciers. In deze sector is er genoeg werkgelegenheid welke door innovatie en investeringen ook 

zal blijven bestaan.  

6.1 Behoud en ontwikkeling van werkgelegenheid in Steenwijkerland 

Versterken van Ondernemersklimaat 

Als ondernemers zien we graag een specificatie van wat het College bedoeld met ‘De 

ingezette accentverschuiving van ‘hardware’ naar ‘software’ willen wij continueren.’. We 

begrijpen simpelweg niet wat het College hier mee bedoel en kunnen zo niet inschatten of wij 

een waardevolle partner voor de gemeente in deze kunnen zijn. 

6.2 Meer kansen voor vrijetijdseconomie 

Hierin staat letterlijk ‘Toerisme en recreatie zijn de pijlers van onze economie’. Zoals u zich 

wellicht kunt voorstellen voelen wij ons als agrarische ondernemers hierin te kort gedaan. We 

zien graag dat het College dit minimaal nuanceert met ‘Toerisme en recreatie zijn twee van de 

pijlers van onze economie’. Nu lijkt het dat er geen andere pijlers in de economie van 

Steenwijkerland bestaan, dit is uiteraard niet correct.  

‘Vrijetijdseconomie’ is een heel breed begrip, we zien graag een uitleg van het College en wat 

ze daarmee voor ogen heeft en hoe ze meer kansen willen creëren. We kunnen op basis van 

de uitleg voorzover we daar van kunnen spreken niet voldoende inschatten of wij als 

agrarische sector hierin een partnerrol in kunnen spelen.  

6.3 Vitaliteit en leefbaarheid centraal 

Landelijk gebied als ‘promotor’ 

Om het heel direct en duidelijk te zeggen: we vinden dit stuk te eenzijdig voor een gezonde 

economische afweging als het gaat om vitaliteit en leefbaarheid centraal. 

 

Waarom kiest het College voor enkel het Nationaal Park als promotor?  

We zien, als betrokken inwoners, dat de leefbaarheid in de kernen (Wetering en Kalenberg) 

zienderogen achteruit gaat daar waar de gemeente de zeggenschap over natuur kwijt raakt. 

Ook zien we dat de oorspronkelijke bewoners het er steeds moeilijker krijgen met 

ondernemen. Riettelers, agrarische ondernemers en de ondernemers in de recreatie en 

toerisme komen steeds meer in een afhankelijke relatie te staan van landelijke partijen als 

Staatsbosbeheer en Natuurmonumenten. De impact van het verkorten van pachtcontracten, 

het verdelen van subsidies en de schaduweffecten van een eventuele herbegrenzing van het 

Nationaal Park, laat staan een uitbreiding, is zeer groot voor de direct betrokken. 

Wij zien dat onze gemeente gezegend is met schitterende dorpen en kernen. Deze genieten 

grote naamsbekendheid en trekken elk jaar veel toeristen en (water)recreanten. Het Nationaal 

Park is niet Steenwijkerland, het behelst 1/3 van het grondgebied, waarvan 1/3 rietland is. 

Het beheer van delen van dit rietland wordt komende jaren door Staatsbosbeheer via 

Europese aanbestedingen vergeven aan partijen die de aanbesteding winnen. De vraag die 

aan de gemeente ligt is volgens ons een heldere: het Nationaal Park is van nationaal belang. 

Voor de regio kan het zowel een vloek als een zegen zijn. Laten we gaan voor de zegen en 

kies daarom voor een bredere inzet van ‘Landelijk gebied als ‘promotor’ en voeg de meest 
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toeristisch aantrekkelijke dorpen en kernen toe alsmede de zelfstandig ondernemers die er 

wonen, ondernemen, werken en ontspannen. Daarom zouden we graag de bijzondere kernen 

en dorpen als promotor van het buitengebied zien met als absoluut onderdeel ervan het 

Nationaal Park.  

We willen u bedanken voor uw aandacht en zien graag uw reactie op deze brief spoedig tegemoet. 

Uiteraard zijn wij altijd bereid om in een gesprek onze punten toe te lichten. En last but not least, 

laten we met elkaar een gezonde kosten baten analyse blijven maken. Als ondernemers die dicht bij 

de natuur staan zien soms met lede ogen toe hoe er vaak met een te optimistisch batenplaatje natuur 

wordt ontwikkeld. We missen te vaak een realistisch kostenplaatje. Nauwkeurige afwegingen in tijden 

van bezuinigingen zijn van belang, zoals u als College ook zo mooi omschrijft ‘in een open, 

verbindende bestuursstijl en financieel verantwoord’.  

 

Hoogachtend, 

Namens de Land- en Tuinbouw Organisatie (LTO) Noord afdeling Steenwijkerland, 11 december 2014 

te Steenwijk. 
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